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Miroslav Lajčak u Prijedoru 
 

Ovo je jedno zanimljivo mjesto koje 
simboliše tragičnu prošlost i teške 
uspomene na rat  i  gdje se može 
istovremeno , nakon veoma uspješnog 
pvoratka prijeratnih stanovnika može 
najbolje  sagledati protivrečnost koja 
postoji u Bosni i Hercegovini, istakao je 
međunarodni predstavnik u BiH Miroslav 
Lajčak nakon sastanka sa rukovodstvom 
opštine Prijedor koji je održan 13. maja. 
     „ Ovo je opština  koja je zabilježila 
veliki uspjeh u povratku prijeratnih 
stanovnika i  sada  je orijentisana  na 
ekonomiju te primjer kako se pametnom 
politikom  i fokisiranjem na realna pitanja i 
problema mogu ostvariti brojne 
pretpostavke daljeg razvoja “ rekao je 
Lajčak ističući da je rukovodstvo opštine 
Prijedor našlo da nađe zajednički jezik  u 
ime interesa građana  što je pozitivan 
primjer koje se treba češće sretati u BiH. 
 

 
 
      Načelnik opštine Prijedor Marko Pavić 
je rekao  da su zajednički konstatovali  da 
je perspektiva  Prijedora dobra, te da treba 
iskoristiti sve mogućnosti daljeg razvoja. 

      „ Jedna od takvih je i današnji skup, 
odnosno evropska perspektiva  koje nema 
ako je i naši gradovi nemaju. Mi smo 
dobili podršku za razvoj našeg grada i sve 
evropske inicijative, tako da ćemo zajedno 
sa našim susjedima  i dalje raditi  na 
programima prekogranične saradnje“ 
         Visoki predsatvnik   međunarodne 
zajednice Miroslav Lajčak boravio je juče 
u Prijedoru gdje je učestvovao u javnoj 
debati  o evropskoj  perspektivi BiH. 
Tokom boravka u Prijedoru posjetio je i 
privatno preduzeće „ Skontoprom“. 
 

Uručivanje setifikata ISO 9001:2000 
 
Predstavnik  njemačke  sertifikacijske kuće 
„ Tif nord“  za BiH Boris Rukavina uručio 
je 12. maja  načelniku opštine Prijedor 
Marku Paviću sertifikat ISO 9001:2000, 
kojim je potvrđeno da Administrativna 
služba ove opštine u svom radu 
primjenjuje  evropske standarde. 
     „ Ovo je kruna našeg dvogodišnjeg rada 
na procedurama i procesima kako bi bili 
usklađeni sa evropskim standardima   i 
omogućili građanima da brzo i efikasno 
obave sve poslove i usluge koje ih 
Administrativna služba pruža i čiji smo mi 
servis“ rekao je Pavić. 

 
       
On je dodao da su u opštini Prijedor, 
dobijanjem ovog sertifikata, kao i OEBS-
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ovog za upravljanje finansijama i ljudskim 
resursima, te Povelje evropskih gradova 
Evropske komisije, stvoreni  svi uslovi za 
brži razvoj i lakše dobijanje projekata iz 
evropskih fondova.Sertifikacijska kuća 
"Tif nord" iz Njemačke ima oko 8 000 
zaposlenih u 50 zemalja svijeta i jedna je 
od vodećih u svijetu u ovoj oblasti, a njen 
predstavnik u BiH Boris Rukavina je  
istakao da je krajnji cilj procesa 
sertifikacije u ovoj, kao i u drugim 
opštinama u BiH  da se zadovolje korisnici 
usluga,a prije svega građani. 
 
Nagrade povodom 16. maja  - Dana opštine 
 
 
Odbornici Skupštine opštine Prijedor su na 
jučerašnjoj 42. sjednici donijeli odluku da 
ove godine ne bude uručena nagrada 
počasnog građanina opštine Prijedor te da  
ovogodišnji dobitnik  Plakete opštine 
Prijedor , kao najvišeg javnog priznanja  
bude  preduzeće „Skontoprom“.U 
obrazloženju  skupštinske komisije kao 
predlagača stoji  da je kompanija 
„Skontoprom“, vlasnika Elzabete 
Josipović, izrasla u respektibilan privredni 
subjekt, koji gotovo cjelokupnu 
proizvodnju presvlaka za kućni namještaj 
izvozi na inostrano tržište, a ostvaruje i 
značajne rezultate u proizvodnji 
namještaja.Odbornici su donijeli i odluku 
da Nagrada opštine Prijedor, koji uključuje 
novčani iznos od 3.000 KM, bude 
dodijeljena   akademskom  slikaru Branku 
Miljušu za posebno vrijedne rezultate u 
afirmaciji  kulture. 
 

 

       Pored ova dva priznanja , načelnik 
opštine Marko Pavić  dodijelio je i pohvale  
Teritorijalnoj  vatrogasnoj  jedinici za 
značajan doprinos u zaštiti lica i 
materijalnih dobara i Udruženju pčelara iz 
Omarske za poseban doprinos u razvoju  
pčelarstva na području opštine Prijedor. 
         Zahvalnica načelnika pripašće  i  šefu 
Socijalne službe danskog grada Esbjerga 
Heningu Kristensenu za značajne donacije 
i materijalnu pomoć opštini Prijedor. 
Opštinska  priznanja i nagrada dobitnicima 
će biti uručena na Svečanoj akademiji koja 
će biti održana 16. maja, na Dan opštine. 
 
 

Obilježavanje dana pobjede nad fašizmom 
 

Delegacije opštine Prijedor  i prvoboraca 
Narodonooslobodilačke borbe   položile su  
juče vijence ,  povodom 9. maja, Dana 
pobjede nad fašizmom, ispred  spomenika 
na Partizanskom groblju na Urijama. Na 
istorijskom času koji je tim povodom 
održan prisutnima se obratio pukovnik u 
penziji i nosilac partizanske spomenice 
1941. godine  Dušan Torbica. 
   „ Mlade generacije imaju obaveze da 
čuvaju slobodu i da se staraju  se ubuduće 
nešto slično ne ponovi , nego da se svim 
silama brani domovina, a na to nas 
obavezuju sve žrtve fašističkog terora“ 
naglasio je Torbica. 

 
 
      Načelnik opštine Prijedor Marko Pavić 
je istakao da  Prijedorčani imaju posebne 
razloge da ovaj dan slave, jer upravo su 
borci iz ovih krajeva u  četvorogodišnjoj 
borbi za slobodu dali velike žrtve , ali 
istovremeno bili dio pokreta koji je širom 
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Evrope krenuo u konačni obračun sa 
fašističkom nemani. 
 „ Veliki broj junaka koji su tada izvojevali 
pobjedu nad fašizmom danas nije sa nama, 
ali smo zato mi tu da ih se na ovaj dan 
sjetimo i odamo počast za ono što su 
učinili za nas koji živimo u miru u 
tekovinama NOB-a“ kazao je Pavić. 
    Za slobodu i pobjedu nad fašitičkim 
osvajačima dalo je živote 305 000 boraca 
narodno oslobodilačke vojske , tokom rata 
ranjeno oko 450 000  boraca i to mnogi po 
dva ili više puta. U Narodnooslobodilačkoj 
borbi je sa područja Prijedora  učestvovalo 
oko 7 000 boraca, od kojih je 564 
prvoborca. Živote  je  izgubilo 2 228 
boraca, od kojih je  10 narodnih heroja . 
 
Politika upisa u srednje škole  
 
 
Politika upisa u srednje škole trebala bi biti 
u skladu sa potrebama privrede i tržišta 
rada  stav je i aktiva direktora prijedorskih 
srednjih škola , ali i predstavnika lokalne 
zajednice. 
     „ Moramo napokon školovati djecu za 
zanimanja koja će im omogućiti 
zapošljavanje, a ne da ih školujemo za  
Zavode za zapošljavanje, kao što je to bilo 
do sada“ rekla je zamjenik načelnika 
opštine Ljiljana Babić i dodala da će oko 
850 svršenih osnovaca i ove godine upisati 
neku od prijedorskih 6 srednjih škola, ali 
sa daleko pripremljenijom politikom upisa 
nego što je to bilo ranijih godina. 
    Olivera Rosić, stručni saradnik za 
obrazovanje u Administrativnoj službi 
opštine Prijedor potvrdila je da je prošle 
godine  na zahtjev Asocijacije 
drvoprerađivača resorno ministarstvo 
odobrilo otvaranje nove struke 
drvoprerađivača u Mašinskoj školi. 
  „ Za novo  zanimanje stolar niko se  nije 
prijavio, kao ni za kožarski smjer  “ kazala 
je Rosićeva i dodala da  je ove godine 
planiran upis učenika za  zanimanje 
drvoprerađivački tehničar, kao zanimanje 
četvrtog stepena te da se  nada da će ove 

godine biti veći interes za ovo proizvodno 
zanimanje. 
         Prema njenim riječima, najveću 
ulogu u tom procesu pravilne orijentacije  
prilikom upisa budućih srednjoškolaca  
moraju imati roditelji učenika, ali i 
direktori osnovnih i  srednjih škola. 
          „Profesionalna orijentacija u 
osnovnim školama je jako loša i na niskom 
niovu, a tu bi aktivnost trebali da vode 
prvenstveno pedagozi “ kazale je Rosićeva 
. 
          Ona je dodala da je potrebno 
aktivnije uključivanje  i srednjih škola  i  
promovisanje njihovih zanimanja, kao što 
je to prošle uradila Poljoprivredna škola, 
koja je imala i vodiče za upis, što je 
rezultiralo boljim  upisom učenika u ovu 
školu. 
        Rosićeva je istakla da se novoj 
upisnoj politici moraju prilagoditi i same 
škole, koje najviše vode računa o svom  
nastavnom kadru  nastojeći  da zbrinu 
tehnloški višak koji bi u ovom slučaju 
mogao biti dodatni problem. 
          Da se u procesu upisa učenika nešto 
pod hitno mora promijeniti  potvrđuju i 
podaci iz  prijedorske filijale Zavoda za 
zapošljavanje gdje trenutno na posao čeka   
4894 KV radnika i 2 755 tehničara raznih, 
uglavnom neproizvodnih struka. 
          Bilo kako bilo,  6 prijedorskih 
srednjih škola nudi budućim 
srednjoškolcima školovanje u  13 struka i  
za 113 zanimanja,a od njihovog pravilog 
izbora koje diktira privreda i tržište rada 
zavisi hoće li nakon četvorogodišnjeg 
školovanja doći do zaposlenja i time 
obezbijediti egzistenciju  ili  će samo 
prenijeti svoja dokumenta na Zavod za 
zapošljavanje, gdje im  je zagarantovano 
čekanje i neizvjesna budućnost. 
 

Klima uređaji za porodilište 
 
Načelnik opštine Prijedor Marko Pavić 
uručio je 8. maja   porodilištu prijedorske 
Opšte bolnice četiri klima uređaja, čime se 
i ova opština uključila u akciju   
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"Uljepšajmo porodilišta u Republici 
Srpskoj". 
      „ Opština Prijedor je prepoznala 
potrebe za ovakvim uređajem u našem 
porodilištui ovim poklonom smo  željeli  
da poboljšamo  uslove za boravak 
porodilja i beba, kao i uslove rada 
medicinskog osoblja “ rekao je Pavić. 
 

 
          
 On je naglasio da  opština nastoji da u 
granicama svojih mogućnosti podrži sve 
aktivnosti radi unapređenja zdravstvene 
zaštite stanovništva prijedorske regije, te 
da će pomoći da se riješe i drugi problemi 
kako bi Opšta bolnica postala 
reprezentativna zdravtsvena ustanova kojoj 
gravitira i nekoliko opština prijedorske 
regije.  
     Direktor Opšte bolnice  Mirko Sovilj 
rekao je da će ovakve akcije omogućiti 
dodatno poboljšanje uslova u bolnici koja 
u posljednje vrijeme uz podršku resornog 
ministarstva i opštine, kao i vlastitim 
angažmanom, vraća prijeratni ugled ove 
zdravstvene ustanove.Akciju provode 
Ministarstvo zdravlja i socijalne zaštite RS 
i "Euro blic".  
 
Međunarodne ulične trke 
 
Sonja Stolić i Mirko Petrović , atletičari iz 
Srbije, pobjednici su  15. međunarodnih 
uličnih trka "Prijedor 2008 " које su u 
četvrtak održane u Prijedoru.. Stolićevoj je 
ovo  bio  osmi trijumf, a Stojiljkoviću prvi 
pu da učestvuje  na prijedorskim uličnim 
trkama. 

       „ Ovo je jedna od jačih trka u Evropi, 
konkurencija je  velika, ali predivna 
publika me je prosto ’primorala’ da 
ostvarim još jednu pobjedu i na taj način 
im se odužum za podršku koju su mi 
pružili na stazi“ kazala je nakon pobjede 
Stolićeva. 
 

 
         
 U konkurenciji seniorki drugo mjesto 
zauzela je Ana Subotić iz Leskovca, a treće 
Mateja Matošević iz Zagreba. 
        Drugoplasirani senior je Senaid Hasić 
iz Zenice, a treći Velimir Bojović iz 
Leposavića, sa Kosova i Metohije. 
      „ Pored pehara, sa ovog takmičenja 
nosim i jednu veliku uspomenu na 
predivnu publiku koja živi za ovaj dan, te 
ću se i ubuduće rado odazvati na poziv 
organizatora da dođem u Prijedor“ rekao je 
Hasić. 
        U 24 trke, organizovane pod motom 
"Volim Prijedor", učestvovalo je oko četiri 
hiljade takmičara svih uzrasnih kategorija, 
od cicibana do seniora i seniorki,te među 
pojedincima i članovi LOT tima iz Čilea 
koji su stacionirani u Prijedoru. 
         
 Pokrovitelji ovogodišnjih prijedorskih 
uličnih trka su Ministarstvo za porodicu, 
omladinu i sport RS i opština Prijedor. 
 
 
Zlatna vila- pobjednik hor iz N. Sada 
 
Hor Kulturno umjetničkog društva 
„Svetozar Marković“ iz Novog Sada 
pobjednik je ovogodišnjeg osmog 
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Međunarodnog  festivala horova „Zlatna 
vila“ koji je preksinoć završen u 
Prijedoru.Plaketu „Zlatna vila“ i novčanu 
nagradu od 5.000 KM dirigentu Božidaru 
Crnjanskom uručio je predsjednik žirija 
Vladimir Kranjčević. 
 „ Iako je žiri  u svojim odlukama bio 
jednoglasan , kvalitetni nastupi gotovo svih 
učesnika su nam veoma otežali posao“ 
rekao je Kranjčević. 
 

 
  Uručivanje Povelje Zlatna vila  
 
   Prema ocjeni žirija publike, najbolji je 
bio hor grada domaćina Srpskog 
pravoslavnog crkvenog pjevačkog društva 
„Vila“ kojem  je pripala mala plaketa 
„Zlatna vila“ i novčana nagrada od 1.500 
KM.Žiri, u kojem su, osim Kranjčevića, 
bili Mirko Bulovan i Zapro Zaprov, 
dodjelio je i pet posebnih priznanja. 
Za najbolje izvedeno djelo starog majstora 
nagrađeno je Srpsko pjevačko društvo 
„Jedinstvo“ iz Kotora , plaketu za najbolje 
izveđenje savremenog djela dobila je 
dirigent Akademskog hora studentskog 
centra iz Niša Suzana Kostić, a hor SPCPD 
„Vila“, kojom diriguje Aljoša Novaković, 
za izveđenje domaćeg djela. 
Prošlogodišnjim pobjednicima,  KUD 
„Abrašević“ iz Beograda i dirigentu 
Milovanu Pančiću  žiri je dodijelio 
posebno priznanje za  najbolje izvedeno 
djelo duhovnog karaktera, dok je priznanje 
za  inovaciju i virtuoznost u interpretaciji 
muzičkog djela pripalo Akademskom  horu 
Univerziteta tehnologije iz poljskog grada 
Vroclava. 
Osim nagrađenih horskih ansambala, u 
dvije festivalske večeri nastupili su i 
Mješoviti pjevački zbor „Roženice“ iz 

Pazina, Džez hor iz Milana i Ženski hor 
„Autentik“ iz Sarajeva. 
Pokrovitelji prijedorskog horskog festivala 
bili su Ministarstvo prosvjete i kulture RS i 
opština Prijedor, a generalni sponzor „Hipo 
Alpe Adria banka“. 
 
 
Premijera dječije predstave  
 
Pred  prepunom salom najmlađe publike  
ansambl prijedorskog Pozorišta premijerno 
je preksinoć izveo  dječiju predstavu „ 
Razbojnik i princeza“.Riječ je o novoj 
predstavi , tačnije adaptaciji radio drame 
po tekstu Miroslava Nastasijevića. 
 

 
 
     „ To je netipična priča ispričana na 
moderan način o tome da otmičar postaje 
žrtva sopstvenog plena “ potvrdio je 
direktor  Pozorišta Prijedor Zoran Baroš. 
     On je dodao da je režija  predstave 
povjerena  Željku Kasapu , inače studentu 
režije na banjalučkoj Akademiji umjetnosti 
, kome će ovo biti i ispitna predstava. 
     „ Vječita borba dobra i zla je nešto što 
smo u ovom slučaju ispričali kao parodiju 
na klasičnu bajku koja nosi veoma poučnu 
poruku i djeci i odraslima “ rekao je  
Kasap.Ova predstava za prijedorske 
mališane   bila besplatna  i poklon  opštine 
Prijedor povodom 16. maja, Dana  
opštine.. 
 
 
_________________________________      
Izdavač: Opština Prijedor 


